
                                                                                                                                                                                                                                                       

Protokół Nr XL/17 

z Sesji Rady Gminy  Iłowo-Osada 

odbytej dnia 25 października  2017 roku 

w Sali Sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury w Iłowie-Osadzie 

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy 

Pani Teresy Świątkowskiej. 

 

        Obrady rozpoczęto o godz.10 - tej minut trzy, a zakończono o godz.11– tej minut 

trzydzieści. Stan radnych 15- tu, obecnych na sesji 14- tu radnych.  Ponadto w sesji udział 

wzięli: Wójt Pan Cichocki Sebastian, Skarbnik Gminy Pani Teresa Wiecińska, Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie –Osadzie Pan Wilgowicz Piotr, Kierownik 

Referatu Organizacji Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu  Pani Berg Barbara, Dyrektor  

Zespołu Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie Pani Radzymińska Anita, Dyrektor Zespołu Szkół Nr 

2 w Narzymiu Pani Biernacka Beata, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Białutach Pani 

Sobiecka Anna, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Iłowie-Osadzie Pani Engelard 

Halina, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Pan Olszewski Piotr, Komendant 

Powiatowy Policji Pan Barcikowski Witold, Dzielnicowy Policji Pan Miłocki Karol, 

Przedstawiciele Izby Rolniczej, Sołtysi oraz  mieszkańcy. 

          Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, zaproszonych gości oraz pracowników 

Urzędu Gminy, Sołtysów, mieszkańców. 

Stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych 14-tu 

radnych).  

Ad. pkt. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy oddała głos Wójtowi Gminy Panu Cichockiemu Sebastianowi, 

który poinformował że już po raz trzeci spotykamy się, aby wręczyć stypendia i nagrody  

najzdolniejszym uczniom szkół podstawowych i gimnazjów. Jak podkreślił Wójt stypendia 

są motywacją dla uczniów w osiąganiu jak najlepszych wyników w nauce. Uczniów z edycji 

na edycję przybywa, należałoby zwiększyć fundusz stypendialny  stwierdził Wójt, kierując 

swoje słowa do Rady Gminy. Uczniom zostały przyznane też  nagrody Wójta za wysokie 

osiągnięcia sportowe. Najlepszym uczniom zostały wręczone dyplomy a rodzice otrzymali 

listy gratulacyjne. 

W trzeciej edycji Wójt Gminy wraz z Przewodniczącą Rady Gminy wręczyli  stypendium 

Wójta   za wysokie osiągnięcia w nauce  - 9 uczniom z Gimnazjum  w Iłowie-Osadzie, 25 –

uczniom ze Szkoły Podstawowej w Iłowie-Osadzie, 4 uczniom ze Szkoły Podstawowej w  
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Narzymiu oraz uczniowi ze Szkoły Podstawowej w Białutach. 9 uczennic ze Szkoły 

Podstawowej w Narzymiu otrzymało nagrody Wójta za zajęcie III miejsca w Mistrzostwach 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego w halowej piłce 

nożnej dziewcząt Szkół Podstawowych, które odbyły się 25 maja w Giżycku. 

 Ad. pkt. 3 

Wójt Gminy wręczył podziękowanie Julii Kuszkowskiej uczennicy Zespołu Szkół Nr 1 w 

Iłowie-Osadzie za zdobycie Grand Prix 25 w Ogólnopolskim Festiwalu Piosenki 

Piosenkobranie w Opolu. Uczennica otrzymała nagrodę rzeczową, a rodzice otrzymali list 

gratulacyjny.  

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 10 minut przerwy /10:30/ 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady XL Sesji Rady Gminy /10:40/ 

Ad. pkt. 4 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych w sprawie przyjęcia porządku 

obrad.”Za” przyjęciem obrad głosowało -14 –tu radnych.  

             Porządek obrad XL Sesji Rady Gminy został przyjęty w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Wręczenie stypendiów  Wójta Gminy Iłowo-Osada  oraz jednorazowych nagród  za wyniki  

w nauce oraz za  szczególne osiągnięcia. 

3. Wręczenie podziękowania za reprezentowanie Gminy Iłowo-Osada w Ogólnopolskim 

Festiwalu   

Piosenki „Piosenkobranie 2017”  w Opolu. 

4. Rozpatrzenie propozycji do zmiany porządku obrad.  

5. Przyjęcie protokołu z XXXIX nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych realizujących zadania 

własne Gminy Iłowo- Osada. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: dzierżawy gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-

Osada. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany nazwy ulicy na terenie miejscowości Iłowo-Osada gm.  

Iłowo-Osada. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2017 r. 

11. Informacja Urzędu Skarbowego o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 

kierowników jednostek oraz radnych. 

12. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

13. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie   
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międzysesyjnym. 

      14. Interpelacje i zapytania radnych. 

      15. Wolne wnioski i informacje.   

Ad. pkt 5. 

Przewodnicząca Rady  poinformowała, że protokół z XXXIX nadzwyczajnej  Sesji Rady 

Gminy został sporządzony w terminie i był dostępny do wglądu u pracownika obsługującego 

Radę. Do chwili rozpoczęcia obrad nie zgłoszono uwag do  protokołu. Przewodnicząca Rady 

zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 14-tu  radnych. 

Ad.pkt.6. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych realizujących zadania własne Gminy Iłowo-Osada. 

Kierownik GOPS Pan Wilgowicz Piotr poinformował, że w załączniku nr 1 w § 2 ust. 3 po 

przecinku  taki zapis powinien  być „z uwzględnieniem  ust. 2”. 

Pan Wilgowicz poinformował, że zgodnie z art. 97 ust. 5 ustawy o pomocy społecznej Rada 

Gminy zobowiązana jest do ustalenia w drodze uchwały, w zakresie zadań własnych, 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania?  

Zapytań nie było.   

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XL/231/17. 

Ad.pkt.7. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierżawy gruntów 

stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada. 

Pan Marek Krajewski Inspektor ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami poinformował, 

że dotychczasowy dzierżawca tej działki wyraził wolę dalszego użytkowania gruntów 

składając wniosek do Urzędu Gminy. Wójt w drodze zarządzenia poddał do publicznej 

wiadomości na okres 21 dni wykaz nieruchomości gminnych przeznaczonych do 

wydzierżawienia. Ponieważ nie wpłynął żaden inny wniosek o wydzierżawienie tej 

nieruchomości, w świetle przepisów strony zawierają kolejną umowę. Konieczne jest 

podjęcie uchwały przez Radę w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę 

nieruchomości.   

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania?  
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Zapytań nie było.   

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XL/232/17. 

Ad.pkt.8. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie; zmiany nazwy ulicy 

na terenie miejscowości Iłowo-Osada gm. Iłowo-Osada. 

Pan Krajewski Marek poinformował, że na XXXVII  sesji została podjęta uchwała odnośnie 

zmiany nazw ulic na terenie Gminy Iłowo-Osada gdzie między innymi zaproponowano 

zmianę nazwy ulicy „19 Stycznia „ na „19 Stycznia” uzasadniając tę zmianę upamiętnieniem 

powstania IPN 19 stycznia 1999 r. Wojewoda Warmińsko- Mazurski  wydał  

Rozstrzygnięcie Nadzorcze w którym stwierdził nieważność § 1ust. 1 pkt. 3 i ust. 3 gdzie w 

uzasadnieniu uznał, że ta nazwa kojarzyć się będzie mieszkańcom Iłowa-Osady z 

gloryfikacją Armii Czerwonej i początkiem sowieckiej okupacji Polski po 1944 r.  

Postanowiliśmy zmienić nazwę tej ulicy na „19 Stycznia 1999”.  

Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował że poszukiwaliśmy różnych rozwiązań z 

mecenasem aby utrzymać status quo tej nazwy. Jeżeli Rada Gminy przyjmie w takiej 

proponowanej wersji, która jest najbardziej prawdopodobna. 

Wójt poinformował, że pozostałe nazwy ulic weszły w obrót prawny 18 października, 

zostały ogłoszone w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego 3 

października 2017 r. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 9 -ciu radnych, „przeciw”-0, „wstrzymało się” od głosu – 5 –ciu 

radnych. Uchwała została przyjęta  i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XL/233/17. 

Ad. pkt 9.        

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady Gminy  poinformowała, że odbyło się wspólne posiedzenie Komisji 

stałych. Komisja pozytywnie zaopiniowała zaproponowane stawki.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowane stawki podatku: 

Od gruntów: 

a) Związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej od 1m
2 

propozycja 0,88 zł.  

b) Pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami płynącymi jezior i zbiorników 

sztucznych – od 1 ha powierzchni – propozycja 4,63 zł. 
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c) Pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego -0,34 zł od 

1m
2
powierzchni,  

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015r.o rewitalizacji (Dz. U. z 2017r.,poz. 1023,1529 i 1566), i położonych na 

terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu 

mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego 

planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 

budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,04 zł od 1m² powierzchni 

Od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych -0,74 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej  oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

21,40 zł  od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie  działalności gospodarczej  w zakresie obrotu  

kwalifikowanym materiałem siewnym - 10,80 zł. od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń od 

1m
2
 pow. użytkowej – propozycja 4,70 zł od 1 m

2
 powierzchni użytkowej, 

e) Pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie  odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 7,77 zł. od 1m 
2 

powierzchni użytkowej, przy czym w tej kategorii: 

      - garaży  – 7,65 zł. od 1m
2
 powierzchni użytkowej, 

  - budynków lub ich części zajętych  na pomieszczenia gospodarcze- 4,66 zł od 1m
2
 

powierzchni użytkowej, 

- budynków rekreacyjnych- 7,76 zł od  1m
2
 powierzchni użytkowej, 

3) od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 

ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XL/234/17. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że roku 2018 będzie obowiązywać w podatku rolnym 

i leśnym stawka ogłoszona przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego tj. stawka za 1ha 
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przeliczeniowy w podatku rolnym będzie wynosić 131,23 zł. Stawka za 1ha lasu będzie 

wynosić 43,353 zł. W związku z powyższym nie podejmuje się uchwał w sprawie obniżenia 

ceny skupu żyta i ceny sprzedaży drewna. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w 2018 roku stawki  podatku od środków 

transportowych  będą obowiązywały na takim samym poziomie co w roku 2017. Wobec 

powyższego nie ma konieczności podejmowania nowej uchwały. 

Ad. pkt 10.    

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu 

Gminy na 2017 rok. 

Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany do budżetu Gminy. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania do Pani Skarbnik.  

Zapytań nie było. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XL/235/17. 

Ad. pkt 11.  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do dnia sesji nie wpłynęła informacja z 

Urzędu Skarbowego. Informacja zostanie przedstawiona na następnej sesji. 

Ad.pkt.12. 

Wójt Gminy  przedstawił informację z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt odczytał pismo, które wpłynęło od Komendanta Wojewódzkiego Policji  odnośnie 

Posterunku  – realizacja tego zadania przewidziana jest na lata 2018-2019 (w 2018 r. – 

opracowanie dokumentacji, rok 2019 – budowa). Wójt poinformował, że jesteśmy po 

uzgodnieniach ze Starostą – przekazujemy jedną działkę pod lokalizację posterunku, druga 

działka stanowiąca drogę dojazdową będzie przekazana w użyczenie, 

ponadto: 

- dostaliśmy dofinansowanie na wyposażenie gabinetów lekarskich w szkołach ( 7.000 zł), 

-podpisałem umowę na realizację programu „Aktywna Tablica” dzięki, któremu szkoły 

dostały dofinansowanie na zakup pomocy dydaktycznych: tablic interaktywnych, 

projektorów itp.), 

- od 1 września 2018 r. będą realizowane zajęcia pozalekcyjne dla przedszkoli ( zajęcia 

muzyczne), 

- trwa realizacja projektu „Umiem pływać” dla dzieci z klas III szkół podstawowych, 

- dokonano rewitalizacji stawu wiejskiego w m. Dźwierznia (zniwelowano teren, posiano 

trawę), 
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- trwa realizacja projektu w partnerstwie z Nadleśnictwem Dwukoły „Zagospodarowanie  

terenu przy siedzibie Nadleśnictwa Dwukoły na cele edukacyjne, turystyczno-rekreacyjne,  

w oparciu o lokalne walory przyrodnicze”. Projekt realizowany jest w ramach Regionalnego  

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020, kwota  

tego projektu to około 300 000 zł. ( min. zostanie przeprowadzona rewitalizacja stawu 

znajdującego się przy siedzibie ), 

- dzięki programowi upowszechniania  płatności bezgotówkowej w administracji 

wprowadzono bezpłatny terminal płatniczy w Urzędzie Gminy (można zapłacić kartą 

płatniczą lub przy użyciu telefonu), 

- zakończono inwestycje drogowe na terenie gminy polegające na remontach cząstkowych 

dróg gminnych,  

- zakończono budowę chodników w miejscowościach gminnych ( Kraszewie, Sochach, 

Pruskach), 

- dokonano wymiany pieca gazowego w Ośrodku Zdrowia w Iłowie-Osadzie, 

- dostaliśmy dofinansowanie z WFOŚ na zakup sprzętu dla OSP (zakupiono węże, hełmy 

strażackie, buty gumowe, ubrania specjalne), z Lokalnej Grupy Działania dostaliśmy 

dofinansowanie dla OSP na doposażenie kuchni w świetlicach wiejskich. 

Ad.pkt.13. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację o działaniach podejmowanych  w 

okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.pkt.14. 

 Nie było. 

Ad.pkt.15. 

Sołtys wsi Brodowo Pan Szczęśniak Michał, w imieniu mieszkańców i swoim podziękował 

druhowi Jerzemu Krajewskiemu za wypompowanie wody ze zbiornika (stawu wiejskiego), 

który zagrażał zalaniem pobliskich posiadłości. Po udrożnieniu odpływu sytuacja została 

opanowana. 

Radny Pan Brzeziński Włodzimierz podziękował Wójtowi za usunięcie drzew na ul. 

Kościelnej i Dolnej stwierdzając, że przydałaby się dalsza „kosmetyka” drzew min.  na placu 

zabaw w Iłowie-Wsi.  

Głos zabrał Wójt, który podziękował za miłe słowa odnośnie drzew, jednocześnie zwracając 

uwagę, że należy być ostrożnym z tymi zabiegami pielęgnacyjnymi wykonywanymi na 

drzewach. 

Mieszkaniec Iłowa-Osady Pan Sarbiewski, zwrócił się z prośbą o „naprawienie” wjazdu 

między blokami nr 7  i 9. ( Należy utwardzić wjazd, wcześniej był tam tłuczeń, teraz po   
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budowie kanalizacji zapada się grunt, tworzą się kałuże). Druga sprawa jaką poruszył Pan 

Sarbiewski dotyczyła postawienia znaku aby nie blokować jezdni samochodami. Ulicą Nową 

jeździ ciężki sprzęt beczkowozy do oczyszczalni, parkujące auta tarasują jezdnię robi się 

pobojowisko. 

   

Na tym porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady Gminy  

Pani Teresa Świątkowska zamknęła obrady  XL Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada. /11
30

/ 

  

Protokołowała:                                                             Przewodniczący Rady Gminy 

R. Biełkowska                                                                       Teresa Świątkowska                          

 


